
A punt de complir 65 anys, Er-
nest Plana ha agafat el repte de pre-
sidir la patronal gironina en el
moment més dur de la crisi eco-
nòmica. Assegura que el seu ob-
jectiu és continuar amb el llegat i
les idees del seu predecessor, Jor-
di Comas, i confia que Girona si-
gui un dels primers territoris de
l’Estat en veure la llum de la recu-
peració.

Vostè era el número dos de
Jordi Comas. La seva política serà
la mateixa?

I tant. Ell va obrir la patronal. Vo-
lem ser una organització propera
a les empreses i al territori, con-
tribuint a buscar solucions amb el
màxim consens possible. Per fer-
ho compto amb un equip de mol-
ta experiència i vàlua, que porta
anys a la patronal. Això no vol dir
que apostem per introduir gent
nova, com l’Associació de Joves
Empresaris de Girona, que s’aca-
ba d’incorporar a la FOEG.

Algun objectiu concret?
Em preocupa molt la falta d’o-

portunitats per a la gent jove. Hem
de donar suport als joves empre-
saris i emprenedors, que són el
nostre futur. També cal buscar so-
lucions per a donar oportunitats
als joves que acaben els estudis,

molts dels quals avui tenen pro-
blemes per trobar feina. L’atur és
un drama, i hi ha col·lectius, com
els treballadors que s’han quedat
sense feina i tenen més de 50 anys
que ho tenen molt difícil per tor-
nar a entrar al mercat laboral.
D’altra banda, i en un pla més
empresarial, és indispensable so-
lucionar els problemes de finan-
çament. Hi ha grans projectes em-
presarials gironins, molts en in-
versions internacionals, que ara
mateix estan aturats perquè no
troben el finançament necessari
per a tirar-los endavant.

Estem en una crisi molt pro-
funda, cada setmana tanquen
empreses però en les primeres
compareixences públiques ha
intentat mostrar cert optimisme
pel que fa a l’economia gironina

De la mateixa manera que els te-
ritoris del nord de l’Estat ja veiem
la crisi quan la resta encara vivia en
l’eufòria, espero que siguim els
primers en veure la llum de la re-
cuperació al final del túnel. I tenim
arguments, el sector exportador
creix, i tenim un sector turístic
potent. A més, l’arribada del TAV
ens ha de portar moltes oportu-
nitats, i només a nivell turístic.

David Hugas ha deixat la se-
cretaria general de la FOEG, un
lloc clau a la patronal. Com es re-
definirà l’organització interna?

A la llarga haurem de buscar al-
guna solució concreta. Però ara
mateix hem redistribuït les seves
funcions entre el personal de la
casa, que és més que competent.
Jo mateix, tinc més disponibilitat
i dedico més hores a la patronal

Demà (per avui) hi ha l’acte de
Foment que havia de ser un acte
unitari de l’empresariat català i
acaba essent de només una pa-
tronal. Hi assistirà?

Sí. Sóc vicepresident de Fo-
ment del Treball. Però a la FOEG
no hem donat cap indicació, hi
aniran els empresaris que vulgu-
in. El que puc assegurar és que, a
diferència del que s’ha dit, és que
no es tracta d’un acte polititzat.

En qualsevol cas el debat so-
biranista sembla haver enrarit
el clima patronal. Des de la FOEG
es va fer una clara aposta per
donar suport a la línia que segu-
eix el Govern d’Artur Mas mentre
que Foment aposta pel pacte fis-
cal. Dificulta això les relacions en-
tre la FOEG i Foment?

No. La relació és cordial. El que

no es pot amagar és que hi ha per-
sones que no voldrien estar en
aquesta situació d’enfrontament.
Els empresaris no voldríem haver
d’entrar en el debat sobiranista, de
si cal independència, o si n’hi ha
prou amb un pacte fiscal. Són els
polítics els que han de resoldre
aquests problemes i nosaltres
apostem perquè hi hagi el màxim
consens. Nosaltres, els empresaris
tenim prou feina a tirar endavant
amb les nostres empreses.

En els darrers dies la corrupció
política, i també empresarial,
sembla haver passat a primer
terme...

Sento molta tristesa per aques-
ta situació. El que cal és una justí-
cia ràpida per investigar ràpida-
ment i condemnar els que siguin
culpables.
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Que Pimec s’hagi
desmarcat de l’acte de

Foment dificulta encara més el
procés de fusió amb Foment?

No ho sé. Jo sóc un ferm parti-
dari de la fusió, però això s’ha

de solucionar a Barcelona. Aquí no hi
haurà problemes, però no volem
avançar-nos als esdeveniments.

En el passat a Girona es va
arribar a negociar
I va ser feina feta en va per-
què a Barcelona no es van en-

tendre. El Grup Impuls per Girona
(GIG) és una mostra que entre els
empresaris gironins, des de les pa-
tronals a les cambres, hi ha un grau
d’entesa molt elevat.
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Ernest Plana, a la seu de la patronal gironina.

Ernest Plana
President de la FOEG. La patronal gironina l’acaba de
ratificar en el càrrec que va assumir a finals de l’any passat
arran de lamort de Jordi Comas. En aquesta entrevista
repassa diferents qüestions d’actualitat i explica els seus
objectius i prioritats per als dos anys que té demandat.

MARC MARTÍ

Oriol Puig
GIRONA

EN CURT

«Grans projectes
empresarials estan
aturats per falta
de finançament»

«En el debat sobiranista

volemelmàxim consens

polític,nosaltres tenimprou

feinaamb lesnostresempreses»

«Undelsmeus objectius és

el suport als joves empresaris

i buscar oportunitats per als

jovesqueacabenels estudis»

Ernest Plana està estrata-
ment vinculat al sector del

motor. Presideix la patronal secto-
rial CORVE i acaba de deixar pas a la
tercera generació en la direcció de
Garatge Plana. Amb instal·lacions a
Vilamalla, Fornells, Blanes i Mont-
ras, l’empresa té la concessió de la
marcaMercedes per a la demarcació
i dóna feina a 130 treballadors.
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Vinculat al sector
de l’automoció

Les comarques gironines comp-
ten amb un estoc d’habitatge pen-
dent de vendre que arriba a les
15.300 unitats. Es tracta d’una xi-
fra que, tot i una lleugera tendèn-
cia a la baixa, pràcticament no ha
variat en els darrers dos anys. Se-
gons un informe difós per Catalu-
nya Caixa, a Girona hi ha pendent
de vendre un 2,88% del parc total
d’habitatge, una taxa superior a la
mitjana catalana (2,57%) i inferior
a l’estatal (3,12%).
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Girona té un estoc de
15.300 pisos buits
pendents de vendre

INFORME

Gas Gas ha aprovat una reduc-
ció de capital de 3,14 milions d’eu-
ros per a restablir el seu equilibri
patrimonial després de tancar el
passat exercici amb unes pèrdues
de 4,12 milions d’euros, segons
avançava ahir el diari econòmic
Expansión. Paral·lelament, l’em-
presa negocia amb la banca la

restructuració del seu deute i l’am-
pliació dels terminis d’amortitza-
ció. Amb una facturació de 33,6
milions d’euros, un 13,6% menys
que al 2011, la companyia amb seu
a Salt exporta la majoria de la
seva producció a més de quaran-
ta països de tot el món.

La firma, controlada per una so-
cietat de capital risc de Caixa Pe-
nedès, torna així als números ver-
mells després que el passat exer-
cici guanyés més de 300.000 euros.

Els resultats de 2012 s’allunyen
també dels objectius dels pla es-
tratègic de la companyia, que a fi-
nals de 2011 anunciava plans per

a duplicar la plantilla i incremen-
tar la producció fins a les 22.000
unitats en un termini de tres a qua-
tre anys.

Segons la informació d’Expan-
sión, el resultat de la companyia
s’ha vist afectat per la caiguda del
mercat nacional i europeu i pel re-
tard en el llançament d’un nou
model.

D’altra banda, Gas Gas ha tan-
cat un acord perquè Rieju, fabri-
cant de motos amb seu a Figueres,
ensambli les seves motos de trial
infantil. De fet, Gas Gas, Ossa i Rie-
ju ja va iniciar l’any passat diversos
projectes de col·laboració.
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El fabricant gironí de
motos de trial i enduro va
tancar l’exercici amb una
facturació de 33,6milons
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ECONOMIA

Planta de Gas Gas a Salt.

ANIOL RESCLOSA

Gas Gas perd 4 milions i redueix el seu capital


